
PROTOKÓŁ NR XI/2015 
z sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie 

odbytej 29 października 2015 roku, w sali konferencyjnej 
Urzędu Miejskiego w Węgorzynie 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad, powitanie gości i stwierdzenie ąuorum: 

Sesja Rady Miejskiej w Węgorzynie w dniu 29 października 2015 roku rozpoczęła się 
o godz. 14:00, a zakończyła o godz. 16:25. 

Przewodniczący Rady Miejskiej - dzień dobry Państwu, otwieram X I sesję Rady Miejskiej w 
Węgorzynie 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - witam przybyłych gości, witam nasze Dyrektorki 
Oświaty w komplecie, witam Radnego Powiatowego, witam sołtysów, witam nowo wybranego 
Przewodniczącego Rady Osiedla, nasz mieszkaniec pan Aleksander Poznański. Witam 
pozostałych mieszkańców i Was Radni po 2 miesiącach przerwy miło się spotkać, podziękować 
za troskę o moje zdrowie. Życzenia docierały od wieli osób i za to Wam dziękuję na samym 
początku. Przegląd samochodu robimy co rok, a tu trzeba raz na jakiś czas też zrobić przegląd. 
Witam Panią Sekretarz, nie wiem w ilu osobach, na razie w trzech. Sesje rozpoczniemy, 
komunikatu jeszcze nie mamy z Łobza, myślę że jak podpiszą, to dotrą. 

W sesji udział wzięło 14 radnych, na stan 15 - stu - zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Oprócz radnych w sesji uczestniczyli zaproszeni goście - zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu a także sołtysi z terenu Gminy Węgorzyno, 
Przewodniczącego Rady Osiedlowej, który został wybrany w ostatnim czasie - zgodnie z listą 
obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu oraz mieszkańcy Gminy Węgorzyno. 

b) przedstawienie porządku sesji: 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że porządek obrad radni i sołtysi 
otrzymali. Czy są uwagi do naszego porządku dzisiejszej sesji? Jeżeli nie widzę, to 
przegłosujemy 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 

Z a - 1 4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - porządek został przyjęty (porządek stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokołu) 

PORZĄDEK OBRAD 
X I sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie 

zwołanej na czwartek 29 października 2015 roku na godzinę 14:00 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Węgorzynie 
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1. Sprawy regulaminowe: 
b) otwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie ąuorum 
c) przedstawienie porządku sesji 
d) przyjęcie protokołu z posiedzenia X sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 30 września 
2015 roku 

2. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 

3. Informacje: 
a) Informacj a z analizy oświadczeń maj ątkowych złożonych za rok 2014 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Węgorzynie — druk nr 1 
b) Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Węgorzyna -

druk nr 2 
c) Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Węgorzynie od początku V I I 

kadencji - druk nr 3 
d) Informacja Burmistrza z działalności między sesjami (ustna) 

4. Podjęcie uchwal w sprawie: 
1. skargi wniesionej przez Pana Szczepana Drapsa na działalność Burmistrza 

Węgorzyna - druk nr 4 
2. Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2016 — druk nr 5 
3. przyjęcia „Programu współpracy Gminy Węgorzyno z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2016 rok" 
- druk nr 6 

4. określenia stawek podatku od nieruchomości - druk nr 7 
5. zmiany uchwały Nr XX/191/2012 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 25 

października 2012 roku w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości - druk nr 
8 

6. określenia stawek w podatku od środków transportowych - druk nr 9 
7. wysokości stawek opłaty targowej - druk nr 10 
8. określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych - druk nr 11 
9. zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2015 - druk nr 12 
10. zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2015-2022 -

druk nr 13 

5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich 
sesjach 

6. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym 
7. Wolne wnioski i komunikaty 
8. Zakończenie obrad. 

c) przyjęcie protokołu z posiedzenia X sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 30 września 
2015 roku. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że na dzisiejszej sesji przyjęciu podlega 
protokół z X sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie odbytej w dniu 30 września 2015 roku. 
Pytań i uwag do protokołu nie wniesiono. 

Strona 2 z 26 



W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 2 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 2 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - protokół został przyjęty 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - w tym punkcie, jak mieliśmy porządek sesji, protokoły 
to zaproponuję Radnym, żebyśmy realizowali porządek dzisiejszej sesji, tak jak go przyjęliśmy. 
Jeżeli dojdziemy do któregoś punktu i zdecydujemy, że potrzebna by była Pani Bunnistrz i 
Skarbnik, to przejdziemy do następnego, jak się pojawią, to wrócimy do tych punktów. Czy w 
interpelacjach, wnioskach i zapytaniach Radnych poczekamy na Panią Burmistrz, czy Pani 
Sekretarz zapisze? Nieraz interpelacje są szersze i praktycznie, jak Pani Burmistrz będzie to w 
odpowiedziach interpelacje będzie można jeszcze rozszerzyć. Proponowałbym, żeby zgłaszać 
te interpelacje do protokołu, proszę o zgłaszanie 

2. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 

Pani Radna Górniak - mam takie pytanie i jednocześnie prośbę. W niedzielę mamy 
Wszystkich Świętych, a drogę do cmentarza mamy taką, jaką mamy. Będą tam jeździły także 
osoby, które przyjeżdżają raz na rok do Sielska. Czy można tam ustawić jakąkolwiek 
informację o tych garbach, które są na drodze, bo ktoś może sobie po prostu rozwalić 
samochód? 

Pani Radna Sławska - proszę Państwa dziś przed sesją dostałam taką informację od jednego z 
mieszkańców. Została złożona oferta o udzielenie, zwracam się z prośbą o udzielenie 
pozwolenia na rozbiórkę budynku mieszkalnego na działce nr 3 w obrębie Lesięcin będącej 
własnością Gminy Węgorzyno. Rozliczenie za rozbiórkę nastąpi bezgotówkowo w zamian za 
pozyskanie materiału z rozbiórki oraz uporządkowanie terenu we własnym zakresie. I 
odpowiedź do tego pisma jest: W nawiązaniu do złożonej przez Pana oferty rozbiórki budynku 
mieszkalnego usytuowanej na działce nr 3/1 obręb Lesięcin Gmina Węgorzyno, jaka wpłynęła 
do tutejszego Urzędu w dniu 03.02.2014 r. uprzejmie informuję, że Gmina nie jest 
zainteresowana Pańską ofertą. Chciałam spytać, z tego co mi podpowiedziano ten budynek 
został rozebrany, przez kogo i dlaczego została ta odmowa udzielona? Bo podobno został 
rozebrany z jakąś tam kwotą 

Pan Radny Szyłowicz - swojego czasu, jak co roku został sporządzony grafik wywozu śmieci 
komunalnych, odpadów komunalnych z poszczególnych miejscowości i tutaj chciałem zwrócić 
uwagę, że Zakład Usług Komunalnych powinien przestrzegać tego grafiku, a nie tak jak miało 
to miejsce w tym tygodniu np. w mojej miejscowości. To nie był odosobniony przypadek, bo 
zdarzało się to już wcześniej. Ten grafik został sporządzony po to, aby mieszkańcy byli 
przygotowani na odpowiedni dzień przygotowali swoje odpady, a tutaj nagle niespodzianka 
śmieci znikają wcześniej, niż to było wymienione w grafiku 

Pan Żybort - sołtys sołectwa Mielno - Panie Przewodniczący chciałem się spytać o kwestię 
świetliczanki do Mielna 
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- U nas część mieszkańców łącznie ze mną poskładaliśmy już swojego czasu wnioski na 
przydomowe oczyszczalnie ścieków. Jak wygląda realizacja tego projektu? Takie są zapytania 
ode mnie i od mieszkańców 

- Pani Burmistrz nie ma, ale swojego czasu było u nas zebranie wiejskie i tam jedna z 
mieszkanek, zresztą to było więcej mieszkańców poruszono kwestię drogi u nas za kościołem, 
która była w zeszłym roku robiona. Tam była sprawa reklamowania tej drogi, sprawdzenia w 
ogóle tej sprawy 

3. Informacje: 

a) Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych za rok 2014 Przewodniczącemu 
Rady Miejskiej w Węgorzynie - druk nr 1 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - witam na obradach sesji Panią Burmistrz i Panią 
Skarbnik 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - Radni tę informację otrzymali. Taką informację złożyć 
zobowiązują mnie stosowne, jest napisane, obliguje Przewodniczącego Rady Miejskiej do 
przedstawienia informacji radzie w terminie do 30 października każdego roku. Taką informację 
praktycznie suchą składam. Jak były uwagi w oświadczeniach majątkowych, to zawsze 
prosiłem, żeby je uzupełnić, czy wpisać „nie dotyczy" z reguły te oświadczenia były pełne i 
zostały wysłane do Urzędu Skarbowego. Na sesji październikowej tak się składało, że ona 
zawsze była pod koniec października, mieliśmy informacje z Urzędu Skarbowego z Drawska 
skontrolowane przez Urząd Skarbowy. Jak do tej pory zawsze się zdarzało, że zawsze coś tam 
się znalazło u któregoś z Radnych. W tym roku nie mamy informacji z Urzędu Skarbowego. 
Ta informacja złożona jest przeze mnie w związku z wymogami ustawy. Więcej nic nie mogę 
dodać. Przyjdą oświadczenia majątkowe z Urzędu Skarbowego. Każdy jeżeli będzie miał 
uwagi, to dostanie swoją kartkę dotyczącą uwag do złożonego oświadczenia majątkowego. 
Składaliśmy praktycznie dwa, na rozpoczęcie działalności, na zakończenie roku. Niektórzy 
jeszcze na zakończenie poprzedniej Rady. Na razie nie mamy żadnych analiz z Urzędu 
Skarbowego. 

b) Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych Burmistrzowi Węgorzyna - druk 
nr 2 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - informację sporządziła Pani Sekretarz. Radni też ją 
otrzymali i tutaj jest wykaz osób, którzy muszą takie oświadczenia majątkowe złożyć 
Burmistrzowi Węgorzyna. Tych osób jest w Urzędzie 21. Wszystko podane, informacja jest też 
na BIP-ie. Czy są uwagi do tej informacji? Jeżeli nie ma, to stwierdzam, że Radni się zapoznali 
z Informacją 

c) Informacja z realizacji uchwał Rady Miejskiej w Węgorzynie od początku V I I kadencji -
druk nr 3 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - to jest taka mała książeczka. Tu jest wszystko zawarte, 
czym się Rada zajmowała, jaki bieg został nadany uchwałom. Teraz jest pytanie do Radnych, 
czy mają uwagi do Informacji z realizacji uchwał? Jest podane na jakim etapie te uchwały są 
realizowane, kto za nie odpowiada. To jest tylko informacja. Nie widzę dyskusji w tym punkcie, 
stwierdzam, że Radni z tą informacją się zapoznali 
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d) informacja Burmistrza z działalności między sesjami (fotorelacja stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu) 

Pani Burmistrz - zapraszam na fotorelacje 

- wrzesień to rozpoczęcie roku szkolnego, pasowanie klas pierwszych zarówno w 
Przedszkolach jak i w Szkołach podstawowych jak i w Gimnazjum 

- w październiku odbyła się I I I Jesień Biegowa. Liga Biegowa zorganizowana, ponieważ 3 lata 
temu została zorganizowana przez Gimnazjum i jest kontynuowana 

- również 3 lata temu zapoczątkowaliśmy organizowanie Festynu Charytatywnego, we 
współpracy przede wszystkim z Caritasem, ale również ze wszystkimi jednostkami 
organizacyjnymi naszej Gminy. Pięknie się włączają nasze placówki oświatowe. Każdy już 
wie, co ma robić, co jest zadaniem danej jednostki. Tym razem dzieliliśmy się miłością z Darią. 
Pięknie nam się spisują tutaj inne instytucje, same się zgłaszają, że chciałyby pomóc. Banku 
Spółdzielczego jest maskotka, również dwie maskotki z Gminy Kalisz Pomorski. Z nami 
współpracuje również Liceum z Kalisza Pomorskiego, do którego uczęszcza nasza młodzież z 
naszego terenu. Również z lewej strony jest zdjęcie, gdzie zespół z Kalisza Pomorskiego 
występuje. Powiem tylko, że udało nam się zebrać znaczącą kwotę ponad 6.300,00 zł., która 
została przeznaczona na nowy wózek dla Darii 

- odbył się I Ogólnopolski Maraton Przedszkolaków 

- tutaj możecie Państwo zobaczyć jaką piękną drogę udało nam się wybudować z małym 
aczkolwiek jednak z dofinansowaniem z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. W 
międzyczasie byłam w Szczecinie podpisać aneks zwiększający tą kwotę dofinansowania 
pierwotnie nam przyznano 80.000 zł. teraz dołożono kolejne 20.000 zł. a ok. 240.000,00 zł. 
idzie z naszego budżetu, ale taka piękna droga powstała ( w trakcie pokazywano zdjęcia) 

- został zamontowany próg zwalniający na ulicy Zielonej. W momencie kiedy polepszamy stan 
techniczny dróg pojawiają się kolejne problemy związane z tym, że ludzie po tych drogach po 
prostu szaleją, bo już tak dobrze się jeździ 

- dokończenie ulicy Zielonej, ponieważ ten polbruk był położony tam, gdzie sięgała inwestycja 
Aglomeracja I w dalszym odcinku była gruntowa droga. Dzięki współpracy z GDDKiA 
pozyskaliśmy frez, czyli ten materiał asfaltowy ze starej nawierzchni, który bardzo pięknie nam 
pomaga doraźnymi sposobami poprawić stan naszych dróg i to jest właśnie końcówka ulicy 
Zielonej, aż do Promenady 

To wszystko jeśli chodzi o fotorelacje, z pozostałych działań to tak : 

- trwa zmiana siedziby Biblioteki, jest już ku końcowi za chwilę będzie otwarta i będzie 
funkcjonowała w nowym obiekcie, wyremontowano przy okazji półki, regały. Byłam wczoraj, 
bardzo ładnie to już wygląda, a jeszcze kończą rozkładać 

- brałam udział w Konferencji podsumowującej projekt Szumiące trawy na składowiskach 
RXXI w Mielenku, ale nasze składowisko w Kraśniku również w tym projekcie jest ujęte. Na 
nim również zakończyły się prace rekultywacyjne 

- odbyło się kilka spotkań w temacie Kontrakt samorządowy. Dzisiaj moje spóźnienie z Panią 
Skarbnik również miało związek z tym, że była podpisywana dokumentacja koncepcji 
Kontraktu samorządowego z Producentem, która teraz pójdzie do Marszałka i będą 
negocjowane warunki, zasady i przeforsowywanie po to, aby na kolejne co najmniej 6 lat 
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pozyskać środki na realizację naszych inwestycji i inwestycji, które chcą realizować nasi 
przedsiębiorcy z Gminy Węgorzyno i nie tylko, bo w kontrakcie jest chyba 19 gmin łącznie ze 
Starostwami. Tu chodzi o powiat drawski, świdwiński i łobeski 

- byłam również na konferencji podsumowującej projekt „Budowa, poprawa i promocja 
infrastruktury turystycznej w 6 parkach krajobrazowych województwa 
zachodniopomorskiego" w celu upowszechniania wiedzy i wspierania zachowań 
proekologicznych etap I . Na terenie naszej Gminy również powstały miejsca, gdzie jest ta 
infrastruktura edukacyjna proekologiczna stworzona w ramach tego projektu 

- o zwiększeniu dotacji z FOGR-u już mówiłam 

- odbyło się posiedzenie Rady Osiedlowej w Węgorzynie 

- dzisiaj również byłam na posiedzeniu Powiatowej Rady Rynku Pracy 

- w miesiącu październiku w naszym Urzędzie dyżury pełnił Rzecznik Konsumentów z Powiatu 

- podpisano porozumienie wstępne ze Związkiem Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego na 
realizację projektu „Budowa przydomowych oczyszczalni ścieków etap I I " . 

Teraz z przyszłościowych spraw : 

- składamy wnioski o dofinansowanie. Jeden wniosek na dofinansowanie w ramach Programu 
Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 2016-2019. Będzie dotyczył 
remontu dróg jednego z etapów na Os. 40-lecia. Ma być to program coroczny, co roku będzie 
można aplikować o pieniądze na kolejną drogę lub kolejny etap i tak zamierzamy robić 

- trwa opracowywanie dokumentacji na drogę ulicę Kopernika. Trzy etapową chcemy zrobić tą 
dokumentację, ponieważ będziemy się starać aplikować o różne fundusze zewnętrzne z 
Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych częściowo któryś z etapów myślimy, że się uda z tego 
źródła sfinansować. Pozostałe może z nowej Schetynówki, dlatego to etapowanie. Nie oznacza 
to, że będziemy tą inwestycję rozciągać nie wiadomo jak w czasie. To etapowanie ma nam na 
to pozwolić, żeby po prostu do jednego źródła włożymy jeden etap, drugi zgodnie z 
wymaganiami i warunkami danego źródła dofinansowującego 

- wnioski na remonty również do PROW-u będziemy składać. Tam jest kwota maksymalnie 
3.000.000,00 zł. jest to na kilka lat. Jedyna smutna wiadomość to tylko to, że województwo na 
wszystkie te projekty na drogi ma 21.000.000,00 zł. i gdyby wszystkie Gminy chciałyby na 
max-a po 3.000.000,00 zł. wystąpić, to tylko dla 7 starczy, obyśmy byli w tej 7 

- odmówiono nam udzielenia pomocy na realizację budowy mikroinstalacji prosumenckich na 
budynkach szkół podstawowych i gimnazjum w Węgorzynie. Składaliśmy jakiś czas temu do 
Urzędu Marszałkowskiego, wiedzieliśmy, że tylko 3 pierwsze wchodzą, następne wpadają do 
puli ogólnopolskiej. Więc być może, że zajakiś czas się dowiemy, że jednak coś otrzymaliśmy. 
Na ten czas w tych pierwszych 3 niestety się nie znaleźliśmy 

- otrzymaliśmy już od Marszałka zezwolenie na przeniesienie placu zbaw w Trzebawiu na nową 
lokalizację, na działce którą pozyskaliśmy od Agencji 

- w tej chwili również trwa nabór pod remonty zabytków, czyli naszych kościołów. Również 
tutaj Pani Marta pracownik merytoryczny wraz z księżmi są w porozumieniu i na 5 kościołów 
będą składane wnioski 
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4.Podjęcie uchwal w sprawie 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - w sprawie skargi wniesionej przez Pana Szczepana 
Drapsa na działalność Burmistrza Węgorzyna - druk nr 4 

Pani Burmistrz - wprowadzenie to było w momencie kiedy Pan Przewodniczący odczytał tą 
skargę, że wpłynęła i Pani Sekretarz opowiedziała w jakich okolicznościach i czego dotyczyła. 
Dotyczyła zaoferowania swojej kandydatury na stanowisko po zmarłym naszym pracowniku. 
Zmarł tragicznie, bo z dnia na dzień to wypadek był tragiczny. Jeszcze nie odbył się pogrzeb, 
a mieszkaniec już napisał prośbę o przyjęcie go na stanowisko palacza. Sezon grzewczy 
zaczyna się dopiero wrzesień, październik. Wtedy zaczynamy myśleć o zatrudnieniu osoby i 
wprowadzeniu na to stanowisko. Ponadto podanie o pracę nie podlega pod Prawo Kodeksu 
Administracyjnego i w tym przypadku nie jest wymagana odpowiedź, z czego mieszkaniec nie 
był zadowolony 

Pani Radna Górniak - Szanowni Państwo, ja tutaj mam takie uzasadnienie i zwróciłam uwagę 
na zapis, że Komisja Rewizyjna zauważa, że pismo, które zostało wystosowane posiada błąd 
administracyjny, błąd formalny w postaci błędnego wskazania adresata pisma. Pan Drapsa 
swoje pismo skierował do Urzędu Miejskiego w Węgorzynie, a nie jak powinno to mieć miejsce 
do Burmistrz Węgorzyna, która jest osobą decyzyjną w tej przedmiotowej kwestii. Dalej ze 
względu na ten fakt nie istnieje zatem prawny obowiązek udzielenia odpowiedzi na takie 
podanie. Przeczytam treść : Podanie dotyczące przyjęcia do pracy nie jest podaniem z zakresu 
administracji publicznej, objętym zakresem stosowania Kodeksu postępowania 
administracyjnego lub Ordynacji podatkowej, lecz dotyczy działalności Urzędu Miejskiego 
jako pracodawcy. Nie istnieje, zatem prawny obowiązek udzielenia odpowiedzi na takie 
pytanie. Proszę Państwa powinien zatytułować do Burmistrza Węgorzyna, a zatytuował do 
Urzędu Miejskiego w Węgorzynie tak? Proszę Państwa ja swego czasu wystosowałam pismo, 
wniosek do jednej z jednostek administracji publicznej. Na co dostałam odpowiedź, że wniosek 
mój nie został skierowany do odpowiedniej instytucji. Dlatego też infonnują, że ten wniosek 
został został przekazany do jednostki właściwej, gdzie było napisane nawet, w którym dniu 
został ten wniosek przesłany. Więc tutaj proszę Państwa takie uzasadnienie to jest dla mnie 
niewłaściwe, że tak krótko powiem 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - to Radni zauważyli na Komisji, ale ja myślę, że to w 
kolejności Pani Burmistrz 

Pani Burmistrz - tutaj nie ma znaczenia do kogo było zaadresowane, to co Radna podnosi to 
owszem jeśli chodzi o merytoryczne sprawy, załatwienie innej sprawy niż przyjęcie do pracy 
to zgodzę się i tak się również odbywa w naszym Urzędzie, że jeśli petent, mieszkaniec, osoba 
z zewnątrz pomyli się adresując przesyłamy zgodnie z właściwościami załatwienia. Nie mnie 
jednak w tej sytuacji nie ma to najmniejszego znaczenia. To nie podlega pod Kodeks 
Administracji Publicznej i Kodeks Postępowania Administracyjnego i w związku z tym nie 
wymagane jest udzielanie odpowiedzi. Oczywiście ten pan uzyskałby odpowiedź, gdybyśmy 
podejmując działania zmierzające do zatrudnienia na to stanowisko uważali jego kandydaturę 
za właściwą, to zostałby o tym powiadomiony. Nie mniej jednak my na stanowisko palacza 
próbowaliśmy szukać środków zewnętrznych na wynagrodzenie dla takiej osoby czyli poprzez 
korzystanie z pomocy Powiatowego Urzędu Pracy. Niestety ta osoba nie była na liście 
bezrobotnych. Przyjęliśmy osobę, która na takiej liście się znajdowała 

Pani Radna Górniak - bardzo się cieszę, że Pani Burmistrz podjęła decyzję o zatrudnieniu 
palacza obniżając koszty, ale nie w tej kwestii podnoszę to moje spostrzeżenie. Proszę Państwa 
zwykły obywatel, czy on zna się na wszystkich kruczkach? Państwo też się nie znacie, macie 
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do tego jednego prawnika, drugiego prawnika, a zwykły obywatel niekoniecznie wie, jak 
zatytułować takie pismo. M i chodzi o to, czy dostał odpowiedź? 

Pani Burmistrz - nie musiał dostać, ale dostał 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Pan Łukasz Nowacki - nie ma takiego aktu prawnego, 
który by mówił o tym, że na podanie o pracę należy udzielić odpowiedzi 

Pani Sekretarz - ja rozumiem, że Pani Radna myśli, że z uwagi na to, że zatytuowane było do 
Urzędu Miejskiego, a nie do Burmistrza, że z tego tytułu to podanie nie było rozpatrywane. 
Nie, bez znaczenia jest, jak było. Ja tłumaczyłam na Komisji, mogło być zatytuowane to 
podanie do Rady Miejskiej w Węgorzynie to ja bym go i tak w dekretacji przede kretowała na 
pracownika merytorycznego w Urzędzie na kadry, bo tam się zbiera podania o pracę. Więc ono 
jest w puli Urzędu i jest prawidłowo rozdysponowane 

Pani Radna Górniak - to dostał odpowiedź w końcu, czy nie? 

Pani Sekretarz - dostał odpowiedź 

Pani Radna Górniak — i o to mi właśnie chodzi 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - czy Radni mają jakieś pytania do tej skargi? Nie wiem, 
co sołtys do tej skargi wniesie, ale bardzo proszę 

Pan Rataj sołtys sołectwa Cieszyna - jeżeli już mogę to mam taką uwagę, jeżeli człowiek się 
wysilił pomijając, czy to była ta kwestia, czy inna to w dobrym tonie Urząd by się zachował, 
gdyby odpowiedział, ja wiem że w ten sposób można Urząd zablokować, ale jeżeli nie ma 
takiego nawału pracy mówię nawet nie w tej kwestii 

Pani Burmistrz - Szanowni Państwo w temacie przyjmowania do pracy, w momencie kiedy 
byśmy udzielali każdemu odpowiedź, to faktycznie sparaliżowałoby pracę Urzędu, ale nie o 
tym chciałam powiedzieć. Udzielenie odpowiedzi, podpięcie pod podanie to oznacza 
załatwienie sprawy, negatywnie czy pozytywnie, ale załatwienie sprawy i odłożenie, nie 
wracamy do tematu i nie wracamy do tej osoby. My robimy inaczej. Te wszystkie podania u 
nas tworzą bazę, bazę osób zainteresowanych pracą. W momencie, kiedy mamy potrzebę, 
zwalnia się jakieś stanowisko my na bieżąco przeglądamy wszystkie podania, a w takiej sytuacji 
gdybyśmy odpowiedzieli, odłożyli to w tej bazie już by nie był. To znowu zrobiłby się 
procedens, że ludzie by co tydzień, albo co miesiąc składali i znowu byśmy odpowiadali. Nie 
tędy droga. My robimy tak, jak powinno być robione i uważam, że przyjęliśmy najwłaściwszą 
metodę 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Pan Łukasz Nowacki - Szanowni Państwo tak 
naprawdę, to Pan Drapsa wnioskował o to, żeby zostać przyjętym do pracy, także też w dobrym 
tonie byłoby to i uważam, że nic by się nie stało gdyby Pan Drapsa po prostu wykonał telefon 
do Urzędu i to on mógł się dowiadywać, przecież to było w jego interesie. Na Komisje też nie 
przyszedł 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - skargą Komisje się zajmowały, ale nie ma obowiązku 
wypracowywać stanowiska i my w tej chwili będziemy głosować nad projektem uchwały w 
sprawie skargi wniesionej przez Pana Szczepana Drapsa na działalność Burmistrza Węgorzyna. 
Na podstawie wszelkich artykułów Rada Miejska w Węgorzynie uchwala, co następuje § 1. Po 
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rozpatrzeniu skargi na działalność Burmistrza Węgorzyna złożonej przez Pana Szczepana 
Drapsa i po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie zarzutów 
postawionych w skardze, Rada Miejska w Węgorzynie uznaje skargę za bezzasadną z przyczyn 
określonych w uzasadnieniu, stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. § 2. Zobowiązuje 
się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Węgorzynie do powiadomienia skarżącego o sposobie 
załatwienia skargi, poprzez przesłanie kopii niniejszej uchwały wraz z załącznikiem § 3. 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia 

W wyniku glosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Za - 11 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 3 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta w treści jak Radni mieli 
przedłożoną 

Uchwała Nr XI/85/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 29 października 2015 roku 

w sprawie skargi wniesionej przez Pana Szczepana Drapsa na działalność Burmistrza 
Węgorzyna 

(uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - przechodzimy do następnego projektu w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2016. Radni i sołtysi projekt uchwały otrzymali. Komisje 
się tym zajmowały, proszę o dyskusję w tym temacie 

Pani Radna Kamińska - w związku z tym, że ten projekt wyszedł z mojej Komisji chciałam 
tylko powiedzieć, że projekt nie wiele się różni od tych z poprzednich lat. Zwiększona jest pula 
na Przeciwdziałanie Narkomanii tylko dlatego, że nasze Gimnazjum pięknie pracuje jeśli 
chodzi o współpracę z terapeutami, są z Ośrodka uzależnień i dlatego więcej pieniędzy idzie w 
tym kierunku. Zresztą to jest problem na czasie, alkohol jest jednym, narkomania jest drugim. 
Dlatego, żeby móc wspierać szkoły, które korzystają z profilaktycznych, czy teatrów, czy 
innych form działalności zwiększyliśmy po prostu pulę na tą działalność. Pozostałe § są takie 
same, we wszystkich wpisuje się to, co robimy w naszej Gminie. Przede wszystkim profilaktyka 
szkół, a potem pomoc bezpośrednia osobom uzależnionym 

Pani Burmistrz — ja bym prosiła o wprowadzenie małej autopoprawki w § 1 Państwo widzicie 
pod koniec tego zdania jest „w na rok 2016" literkę „w" bym prosiła o wyrzucenie 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - błąd pisarski, to nie głosujemy. Proszę o stanowisko 
komisji 

Pan Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt uchwały na 
druku nr 5 zaopiniowały pozytywnie 

W wyniku glosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
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Z a - 1 3 
Przeciw - O 
Wstrzymało się — 1 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XI/86/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 29 października 2015 roku 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniu Narkomanii na rok 2016 

(uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu) 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - projekt uchwały na druku nr 6 w sprawie przyjęcia 
„Programu współpracy Gminy Węgorzyno z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2016 rok treść uchwały radni otrzymali, mają przed 
sobą 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę o stanowisko komisji 

Pan Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt uchwały 
zaopiniowały pozytywnie 

Pani Burmistrz - również proszę autopoprawką, bo tutaj się wkradł mamy 2 razy §1.1 bym 

prosiła gdzie jest ilekroć w niniejszym programie mówi się o, to tu bym prosiła zamiast tego 

1.1 tam ma być ust 2, on nadal jest w § 1 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 4 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 0 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XI/87/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 29 października 2015 roku 

w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Węgorzyno z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2016 rok" 

(uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu) 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - projekt uchwały na druku nr 7 w sprawie określenia 
stawek podatku od nieruchomości. To jest ważna uchwała, na podstawie tej uchwały powstają 
dochody Gminy, które w grudniu będziemy dzielić. Czy sprawiedliwie, czy równo, ale każdy 
ma jakieś cele 

Pani Burmistrz - należą się pewne słowa wyjaśnień i uświadomienia. W tym projekcie 
uchwały zmienia się nazewnictwo pewnego podatku, a chodzi o grunty pod wodami. Ustawowo 
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zmienia się brzmienie to jest w § 1.1) c) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami 
powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych, brzmiało to troszeczkę inaczej. 
Zaproponowana jest podwyżka, nawet nie taka jak w tych priorytetach, założeniach do budżetu 
przyjmowaliśmy. Przyjęta została do 2%, jest 1,7 i nie wszystkich pozycji dotyczy. W 
materiałach pomocniczych Państwo macie taką tabelę, zestawienie. Można popatrzyć na 
ostatnią kolumnę, czyli skutki. Tam gdzie jest „0" albo „-„ tzn., że na naszym terenie nie 
występuje taki rodzaj podatku, albo jak jest „0" tzn., że żadna podwyżka tutaj nie dotyczyła. 
Pozostałe są przeszacowane i propozycja jest o podniesienie o 1,7% w niektórych przypadkach 
t j . pewnie o jeden grosz, albo wcale. Jeszcze powiem, że 1,7 to jest średnioroczna inflacja 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - widzę Radni dyskutują między sobą, nie widzę pytań. 
Każdy tą tabelę przestudiował, proszę o stanowisko komisji 

Pan Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt uchwały na 
druku nr 7 zaopiniowały pozytywnie 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Za - 12 
Przeciw — 0 
Wstrzymało się - 2 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała NrXI/88/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 29 października 2015 roku 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości 
(uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - projekt na druku nr 8 w sprawie zmiany uchwały Nr 
XX/191/2012 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 25 października 2012 roku w sprawie 
zwolnień w podatku od nieruchomości 

Pani Burmistrz - Gmina sama sobie też płaci podatki, przelewanie z lewej strony na prawą, 
albo odwrotnie. Również jest interpretacja taka, że Ochotnicze Straże Pożarne również 
powinny płacić Gminie podatki, ale te Stowarzyszenia mimo, że są niezależne od Gminy, bo 
Gmina ich nie powołuje i Gmina ich nie likwiduje, ale do zadań Gminy należy utrzymywanie 
ich, czyli doposażenie, posiadanie budynków w których tą działalność Statutową prowadzą. 
Zakupywanie sprzętu, czyli samochodu i imiego wyposażenia dzięki któremu ratują nasze 
mienie i nasze życie. Ekwiwalenty za wyjazd Strażaków na akcje również pokrywane są z 
budżetu Gminy. Gmina ich ubezpiecza i szkoli. Więc dziwne by było, gdybyśmy teraz kazali 
im za to, że chcą Ochotniczo działać na naszym terenie i na naszą rzecz, żeby jeszcze zbierali 
nie wiem skąd pieniądze i płacili nam podatek, za budynki, nieruchomości, które są naszą 
własnością. W związku z tym jest możliwość, żeby poradzić sobie z tym tematem. Inne Gminy 
różnie sobie radzą z tym tematem, jedne umarzają ten podatek naliczają, później umarzają, inne 
inaczej. My wybraliśmy ten sposób prawnie dozwolony. Jest możliwość, żeby poprzez 
Uchwałę Rady Miejskiej Państwo Radni zdecydowali i podjęli taką uchwałę, że zwalniają te 
nieruchomości, jako zwolnienie przedmiotowe, które jest dopuszczalne i wówczas nie 
będziemy się bawić ani w umarzanie, bo niektóre Gminy jeszcze dają celową dotację dla tych 
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Stowarzyszeń z zaznaczeniem : słuchajcie my wam dajemy takie pieniądze, bo te pieniądze 
musicie do nas oddać w postaci podatku. Nie powinno chyba tak być, bo to przysparza tylko 
dodatkowych problemów i pracy niepotrzebnej. Nic to nie wnosi, więc taka jest propozycja, 
żeby zgodnie z prawem wpisać jako zwolnienie przedmiotowe 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę o stanowisko komisji 

Pan Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt uchwały na 
druku nr 8 zaopiniowały pozytywnie 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 1 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała NrXI/89/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 29 października 2015 roku 

w sprawie zmiany uchwały Nr XX/191/2012 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 25 
października 2012 roku w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 

(uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - projekt uchwały na druku nr 9 w sprawie określenia 
stawek w podatku od środków transportowych. Jak co roku to zawsze mało Radnych zna na 
czym ten projekt uchwały, jak go się opracowuje. To tylko chyba Pani Wanda Opala wie jak to 
tworzy i Ci, co płacą ten podatek od środków transportowych, to najbardziej chyba czują, jak 
to się zmienia. Czy są jakieś pytania w sprawie podatków od środków transportowych? 

Pani Radna Górniak - tutaj na końcu jest napisane : stawki podatku od środków 
transportowych na rok 2016 proponuje się podwyższyć maksymalnie o 1,7 % w stosunku do 
stawek obowiązujących. Podwyższać maksymalnie o 1,7 to jak to taki zwykły użytkownik 
będzie miał? Będzie miał podwyższone o 1,7? Czy to będzie jakaś dobrowolność? że tym 
mniejszym samochodom mniej podwyższamy, tym większym samochodom więcej 
podwyższamy. Chciałabym wiedzieć, jakie są kryteria tutaj 

Pani Burmistrz - ale tu nie ma dowolności, jest przygotowany projekt uchwały i tą podwyżkę 
wpisano, macie konkretne stawki wpisane 

Pani Radna Górniak - to w takim razie, o ile te stawki poszły w górę? 

Pani Burmistrz - maksymalnie o 1,7% 

Pani Radna Górniak - czyli wszystkie podatki wzrastają o maksymalną kwotę 1,7 % 

Pani Burmistrz - wszystkie podatki dotyczące środków transportu 

Pani Radna Górniak — o 1,7% ? 

Pani Burmistrz - maksymalnie o 1,7 taki jest wskaźnik inflacji 
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Pani Radna Górniak - tzn. wskaźnik inflacji, mówi się, że w Polsce jest deflacja także tutaj 
powinniśmy polemizować jak to tam jest, dlaczego opieramy się o tą maksymalną 

Pani Burmistrz - ale to są publikowane, ogłoszone, urzędowe wskaźniki 

Pani Radna Górniak - nie możemy ich obniżyć? 

Pani Burmistrz - nie no możemy, ale my np. na remont drogi 300 parę tysięcy dostajemy tylko 
100.000,00 zł. także 234.000,00 zł. skądś musimy wziąć 

Pani Radna Górniak - czyli podwyższamy maksymalnie, tyle ile można tak? 

Pani Burmistrz - nie podwyższyć można do górnych granic ogłaszanych przez Ministra 
Finansów, tego nigdy nie robimy 

Pani Radna Górniak - a jaka jest górna granica? 

Pani Burmistrz - przy każdej pozycji jest inna, proszę zobaczyć ile mamy tych stawek i na 
każdą jest stawka górna określona przez Ministra Finansów 

Pani Radna Górniak - czyli rozumiem, że o 1,7 tak to zwykły obywatel może zinterpretować? 
taka będzie w stosunku do poprzedniego roku tak? 

Pani Burmistrz - jeśli chodzi o środki transportu to tak. To są przedsiębiorcy to raczej to nie 
dotyczy prywatnych 

Pani Radna Górniak - ale ja nie pytam o prywatnych, ja pytam do tej uchwały 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej — czy są jeszcze pytania? Bo teraz jest czas na pytania. 
Potem jak przegłosujemy to tą uchwałę już stosujemy 

Pani Radna Górniak - jeszcze tylko jedna taka uwaga. Proszę Państwa ja nie jestem na 
Komisjach i ja chce się dopytać, więc dlatego też pytam. Na sesji mam też możliwość 
zadawania pytań, które się innym wydają śmieszne, ale niektórym może się nie wydawać 
śmieszne 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - Panie Radny Szymko my też pytaliśmy nie? 

Pani Burmistrz - ale bardzo proszę pytać, bo tak najlepiej dociera się do tego 

Pani Radna Górniak - bo ja odniosłam wrażenie, że może robię coś tu nie tak 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - Pani Basiu to jest normalne, to trzeba pytać, bo gorzej 
jak się jest na sesji a potem mówią nie wiem. Pytałam, to co nie wiem to się dopytałam 

Pani Radna Górniak - ja nie wiem o ile wzrósł podatek 

Pani Burmistrz - ale od środków transportu mówmy konkretnie, bo jak rzucimy słowo, że 
wszystkie wzrosły, a tu np. na budynki gospodarcze nie wzrosły, to nie mówimy prawdy 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - Pani Basiu Radni też niektórzy się doszkolili, proszę o 
stanowisko komisji 

Pan Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt uchwały na 
druku nr 9 zaopiniowały pozytywnie 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 14 radnych, 
głosowało: 
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Z a - 1 1 
Przeciw - O 
Wstrzymało się - 3 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XI/90/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 29 października 2015 roku 

w sprawie określenia stawek w podatku od środków transportowych 
(uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu) 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - projekt uchwały na druku nr 10 w sprawie wysokości 
stawek opłaty targowej. Projekt uchwały Radni otrzymali 

Pani Burmistrz - tutaj pewną rzecz Państwo musicie wiedzieć. Opłata targowa do końca tego 
roku jest obligatoryjna, czyli musi być uchwalona przez Radę Gminy stawka tej opłaty. 
Natomiast od roku 2016 jest dowolność, która Gmina chce to wprowadza taką opłatę, a które 
Gminy nie chcą to rezygnują i też mają do tego prawo. My przygotowaliśmy projekt takiej 
uchwały, bo uważamy, że skoro nie jest to zabronione prawem, to powinniśmy utrzymać taką 
opłatę. Ponadto w związku z tym, że są miejsca wyznaczone targowe, które są wyposażone i w 
kosze uliczne i w wodę i na potrzeby targowiska i toaletę w związku z tym my ponosimy jakieś 
koszty, jakieś wydatki związane z tym targowiskiem. Nie mówimy też o jakiś dużych kwotach, 
ponieważ one są na porównywalnym poziomie z roku tego. Również jest propozycja o 
przeszacowanie o wskaźnik inflacji, czyli o 1,7 % maksymalnie i chcę Państwu powiedzieć, że 
roczne wpływy do budżetu wynoszą na przykładzie 2014 roku jest kwota 2.142,60 zł. w 2015 
na chwilę sporządzenia projektu uchwały 1.253,20 zł. i też trzeba mieć na uwadze to, że 
sprzedaż na zasadzie targowiska, handel obwoźny jest tu też taką konkurencją dla lokalnych 
przedsiębiorców. Niektórzy z Państwa, którzy byli Radnymi w poprzednich kadencjach dobrze 
wiedzą, o czym mówię. Mieliśmy przedstawicieli lokalnych przedsiębiorstw, sklepikarzy, 
którzy mówili, że oni prowadząc działalność muszą ponosić koszty podatku od nieruchomości, 
czasem czynszu za wynajem, za dzierżawę obiektu. Natomiast handel obwoźny tych kosztów 
już nie ma, więc tutaj też, żebyśmy mieli na uwadze to, że jeśli takiej opłaty nie wprowadzimy 
to powodujemy, że nasi lokalni przedsiębiorcy mogą się czuć pokrzywdzeni, bo pod nosem 
pozwalamy im bez żadnych opłat funkcjonować innym, a handel obwoźny jest zazwyczaj spoza 
terenu naszej gminy 

Pani Radna Górniak - tak się teraz złożyło proszę Państwa, że ja jeżdżę po targowiskach i 
tutaj akurat jest pierwsza kolumna sprzedaż na targowisku warzyw, owoców, jaj cena za mkw 
jest rozumiem tak? 3,40 zł. ? w przyszłym roku będzie 3,50 zł. targowisko Złocieniec, piękne 
targowisko proszę Państwa. Opłata targowa za 1 mkw przy sprzedaży warzyw 1 zł. Drawsko 
sprzedaż tych samych artykułów 1,50 zł. wiecie Państwo co to oznacza? To oznacza to, że np. 
jeżeli działkowicze, a takich działkowiczów w sezonie spotykam bardzo wielu jeżeli mają 
nadwyżki, to idą na targowisko. Jest to miejsce spotkań, jest to miejsce, gdzie można nabyć 
świeże owoce, warzywa bez oprysków, bo zwykle działkowicze sobie tych oprysków nie 
stosują i dlatego uważam, że ta stawka, jeżeli chodzi o owoce i warzywa, a przecież wszystkim 
zależy na tym, aby kupić sobie warzywa i owoce od naszych lokalnych przedsiębiorców, czyli 
działkowiczów i rolników okolicznych, żeby była symboliczna, nie 3,50 zł. żeby mogła sobie 
Pani przyjść z kwiatkami, tak jak np. widzę to w Złocieńcu można kupić piękne, świeże kwiaty 
z działki, gdzie Pani przychodzi sobie z 3 bukiecikami i sprzedaje te kwiatki za symboliczne 
pieniążki, bo ona tylko 1 zł. musi tam zapłacić. Naprawdę piękne miejsce spotkań na 
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targowisku jest. Ja chciałabym, żeby takie spotkania były chociaż tutaj w Węgorzynie, a jak nie 
uda się zrobić, to w Sielsku otworzymy targowisko i naprawdę jest to piękny klimacik, który 
jest wytworzony na targowisku w Złocieńcu mówię Wam super sprawa. Dlatego proponuję, 
żeby wprowadzić od przyszłego roku symboliczną opłatę 1 zł. jeżeli chodzi o tą pierwszą 
kolumnę. Tak to jest taki mój wniosek, proponowałabym jeżeli można teraz taki wniosek złożyć 
pod głosowanie czy nie? 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej — można 

Pani Radna Górniak - zgłaszam taki wniosek, żeby od przyszłego roku właśnie ten asortyment 
o którym się mówi, że jest handel warzywami, owocami i tutaj są jeszcze jaja, żeby za mkw 
wynosił 1 zł. dziękuję bardzo 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę pozostałych Radnych o dyskusję w tym temacie 

Pani Radna Górniak: - jeszcze tylko nadmienię, że apropo Złocieńca są toalety, jest woda, jest 
miejsce gdzie można sobie kawę, herbatę zaparzyć bardzo ładnie tam jest 

Pan Radny Zieliński - ja mam pytanie do Pani Burmistrz, jakie są koszty utrzymania 
targowiska naszego? 

Pani Burmistrz - nie jestem przygotowana, żeby tak rzucać słowa 

Pan Radny Zieliński - ale są 

Pani Burmistrz - są, no to co mówiłam ponosimy opłaty za wodę, opłaty za toalety, za 
zamawianie czyszczenia, ponieważ bardzo często tam zostaje po prostu cały syf. To co ludzie 
są w stanie sprzedać, to sprzedają, a później kartony, na targowisku również sprzedają ciuchy i 
później wszystko, co im nie pójdzie jest pakowane do kosza, obok kosza, poza kosz, wszędzie 

Pani Radna Górniak - proszę Państwa no nie dam precyzyjnych kwot, ale ja kiedyś pytałam 
tego Pana, który zbiera opłatę targową, on też tam jest ciągle, jeżeli są jakieś konflikty, to on te 
konflikty załatwia, jest opłacany z tych pieniędzy, sprząta i proszę Państwa zdziwiłam się, bo 
tam za jeden dzień to są poważne kwoty, już nie pamiętam jakie. Więc dlatego, że jest tam dużo 
wystawców, to po prostu ten interes się kręci. Więc ja myślę, że jeżeli my tutaj damy mniejsze 
kwoty, to może będziemy zbierali większe pieniążki, bo będzie więcej osób, którzy będą 
zatrzymywali się na naszym targowisku, a nie będą przyjeżdżali gdzie indziej 

Pani Burmistrz - Szanowni Państwo ta opłata, to jest opłata dzienna. Jeśli osoba uiści taką 
opłatę, to może w ten dzień sprzedawać i na targowisku w Węgorzynie, i w Ginawie i w Sielsku, 
po terenie całej Gminy może objechać to jest dzienna opłata, nie że w każdym miejscu, gdzie 
się zatrzyma musi tą opłatę uiścić. To jest opłata pozwalająca handlować w każdym miejscu na 
terenie całej Gminy 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - w związku z tym, że Radna złożyła wniosek dotyczący 
§2.1. a) za sprzedaż na targowisku wyłącznie warzyw, owoców, jaj w wysokości stanowiącej 
iloczyn powierzchni zajętego pod sprzedaż placu oraz stawki za 1 mkw wynoszącej i dalej 
idący wniosek Pani Radna zgłosiła 1 zł. kto jest za przyjęciem tej stawki 1 zł. ? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
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Za - 1 
Przeciw - 7 
Wstrzymało się - 5 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - wniosek nie przeszedł 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - wracamy do projektu uchwały w treści, tak jak 
wcześniej, pozostaje 3,50 zł. pozostałe stawki, tak jak brzmi projekt uchwały 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę o stanowisko komisji 

Pan Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt uchwały na 
druku nr 10 zaopiniowały pozytywnie 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Z a - 8 
Przeciw — 1 
Wstrzymało się - 4 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwala Nr XI/91/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 29 października 2015 roku 

w sprawie wysokości stawek opłaty targowej 
(uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu) 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała w sprawie określenia wzorów formularzy 
informacji i deklaracji podatkowych. To temat bardziej techniczny 

Pani Burmistrz - w związku z tym, co mówiłam przy podatku od nieruchomości, że 
nazewnictwo tego gruntu pod wodami zmienia swoje brzmienie to i w deklaracjach jest to 
odpowiednio też zmienione, również w podatku leśnym dotyczy wykreślenia lasów 
chronionych. Już teraz to nie będzie obowiązywało i w podatku rolnym doprecyzowanie jest 
klasyfikacja klas gruntów jest doprecyzowane i te właśnie zmiany weszły odgórnie w związku 
z tym musimy uaktualnić nasze deklaracje na drukach 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę o stanowisko komisji 

Pan Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - komisje projekt uchwały na 
druku nr 11 zaopiniowały pozytywnie 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 3 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 0 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - stwierdzam, że uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XI/92/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 29 października 2015 roku 
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w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych 
(uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała na druku nr 12 w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Węgorzyno na rok 2015 

Pani Burmistrz - bardzo proszę o autopoprawkę 

Pani Skarbnik - Pani Burmistrz wnosi autopoprawkę do projektu budżetu w § 4 dochody i 
wydatki. Dochody budżetowe zwiększą się o 261.670,56 zł. w momencie, kiedy wyszły 
materiały na sesję to do Gminy wpłynęły decyzje Wojewody zwiększające dotacje celowe na 
zadania zlecone, a w szczególności na akcyzę, diety na wybory i projekt, który prowadzi Szkoła 
Podstawowa w Węgorzynie „Bezpieczna +" i konsekwencją będzie o tą sama kwotę, że będzie 
musiało być zmienione w WPF-ce o tą samą kwotę 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - czy są pytania do projektu uchwały? Są dochody, 
wydatki zwiększane i zmienia się. Na Komisjach wiem, że wyjaśnienia już były składane. Jeżeli 
nie ma pytań, to proszę Przewodniczącego Komisji o stanowisko 

Pan Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - Komisje przyjęły 
autopoprawkę Pani Burmistrz dot. wysokości poziomu dochodów i wydatków w związku z 
dotacjami wprowadzonymi zarządzeniem Burmistrza Węgorzyna w wysokości 261.670,56 
zł. Po tych poprawkach komisje projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Za - 11 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się — 2 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwala Nr XI /93/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 29 października 2015 roku 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2015 
(uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu) 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - przechodzimy do projektu uchwały na druku nr 13 w 
sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2015-2022. W tej 
prognozie Pani Skarbnik wspomniała, że będzie autopoprawka odnośnie tych pieniędzy, które 
przyszły i praktycznie zostały już rozdzielone. Czy są pytania do projektu uchwały? Proszę o 
stanowisko komisji 

Przewodniczący Rady Miejskiej - przechodzimy do następnego druku nr 13 uchwała w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2015-2022 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę o stanowisko komisji 

Pan Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo - Gospodarczej - Komisje przyjęły 
autopoprawkę Pani Burmistrz dot. wysokości poziomu dochodów i wydatków w związku z 
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dotacjami wprowadzonymi zarządzeniem Burmistrza Węgorzyna w wysokości 261.670,56 
zł. Po tych poprawkach komisje projekt uchwały na druku nr 13 zaopiniowały pozytywnie 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną liczbę obecnych na sali obrad 13 radnych, 
głosowało: 
Z a - 1 1 
Przeciw - 0 
Wstrzymało się - 2 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - uchwała została podjęta 

Uchwała Nr X I /94/2015 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 29 października 2015 roku 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 
2015-2022 

(uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu) 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - w związku z tym, że wyczerpaliśmy punkt „Podjęcie 
uchwał w sprawie" i tak patrzę Pani Radna, czy w tym momencie. Proszę zanim przerwę 
ogłoszę, to nie jest żadna uchwała, ale Pani Radna prosiła o zabranie głosu. Przed przerwą 
proszę bardzo 

Pani Radna Górniak - Szanowni Państwo milo mi poinformować, że kończymy projekt „Wieś 
paclinąca różą i lawendą" który był realizowany w sołectwie Sielsko i Mielno. Przez sołectwo 
Sielsko i Mielno pragnę podziękować z tych miejscowości, ponieważ oni byli realizatorami 
tego projektu. Informację na temat realizacji tego projektu Państwo otrzymacie, bo 
przygotowaliśmy dla Państwa taką krótką informację na ten temat. Bardzo proszę o rozdanie. 
Dlaczego chciałam zabrać głos na sesji, dlatego że jest to projekt w którym wnioskodawcą było 
Stowarzyszenie Kresowian z Kuropatnik, a realizatorami były 2 sołectwa. To znaczy, że np. w 
sołectwie nie musicie mieć żadnego Stowarzyszenia. Nawet nie musicie mieć grupy 
nieformalnej, żeby aplikować o wnioski unijne, o pieniążki unijne, dlatego bardzo zachęcam 
do skorzystania z tego funduszu. Są to mikro dotacje Fundusz Inicjatyw Obywatelskich, bo są 
łatwe pieniążki do wzięcia, bez żadnych formalności. Po prostu Stowarzyszenie, które będzie 
wnioskodawcą, to możecie nawet bez wnioskodawcy wówczas skorzystacie z pomocy, którą 
daje Fundusz Inicjatyw Obywatelskich, tam pomogą rozliczyć i napisać projekt 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - ogłosił 15 minut przerwy 

-15 minut przerwy -

6. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich 
sesjach 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - Pani Sekretarz notowała zapytania i interpelacje 

Pani Burmistrz - jeśli Państwo wyrażą na to zgodę, to ja bym zaproponowała, że udzielę 
odpowiedzi na wszystkie dzisiaj zgłoszone interpelacje na piśmie, z uwagi na to, że dzisiaj nie 
byłam, kiedy Państwo je przekazywaliście. Więc nie chciałabym tutaj przedłużać teraz czytając, 
zastanawiając się, więc jeśli wyrazicie na to zgodę, to proszę bardzo 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - jest pytanie do Radnych, czy chcieliby dopytać. Może 
krótkie pytanie, czy na piśmie 

Pani Sekretarz - może nie na wszystkie 

- Droga do cmentarza. Jeżeli będziemy mieli tylko taki znak na stanie, albo pożyczyć tylko na 
czas Wszystkich Świętych to wyślemy jutro tam pracownika i postawimy. Chodzi o to Pani 
Burmistrz, żeby oznaczyć garby na drodze wjazdowej, 

- Odnośnie rozbiórki nie znam tematu, to będzie odpowiedź na piśmie, 

- Grafik odpadów ja rozumiem, że oni zabrali wcześniej niż był grafik tak? wyjaśnię sprawę z 
ZUK-iem i pójdzie dla nich przestrzeganie hamionogramu, tak jak jest ustalony, 

- Kwestia świetliczanki, to chodzi Panu kiedy będzie tak? Powiem tak, mieliśmy ograniczoną 
ilość osób zatrudnienia na świetlicę przez Powiatowy Urząd Pracy, a tak zatrudniamy. Jeżeli 
się tylko pojawią nowe możliwości składania wniosków to będziemy uzupełniać, bo to nie tylko 
Mielno zostało. Runowo, Kraśnik, Sielsko, Mielno. Jak będą tylko programy, to wtedy tak. 
Niepokoi mnie mała ilość dzieci w świetlicach. Po dwoje, po troje jest dzieci i dlatego szukamy 
bez kosztowo. Trudno jest zdobyć taką osobę, która jest bezrobotna, żeby chciała zajmować się 
należycie tymi dziećmi. Pochwała się należy na razie dla Ginawy, jest teraz nowa świetliczanka, 
ale na świetlicy jest od 18-20 dzieci codziennie. Więc warto organizować zajęcia dla tych 
dzieci, które chętnie przychodzą. Dzisiaj mieli te stroiki. To są wspólne dzieła świetliczanki i 
dzieci, 

Pani Radna Sławska - chciałam się tylko zapytać, czy jest jakiś przedział wiekowy, jak są te 
świetliczanki 

Pani Sekretarz - dlatego mówię, że zależy jaki jest program. Czasami jest do 30, czasami 
pomiędzy 30 a 50, czasami jest powyżej 50. Na dzisiaj nie powiem, bo to zależy jak znaczone 
są pieniądze z Biura Pracy. Biuro Pracy jakie dostanie i wtedy dopiero taki nabór robią 

- Jeżeli chodzi o oczyszczalnię ścieków I etap jest już po badaniach, I I etap też jest po badaniach 
gruntu. Jeżeli ktoś chciałby wiedzieć szczegółowo, czy się dana nieruchomość 
zakwalifikowała, czy nie to odsyłam do Pani Marty Baryluk, bo ona ma zestawienie, które 
miejscowości przeszły pozytywnie. Po Nowym Roku będzie ogłaszany przetarg na 
wykonawstwo łącząc te dwa etapy. Z tego co mi pracownik przekazał planują lipiec, sierpień 
wejść już z realizacją inwestycji, bo to realizuje Związek Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego. 
Badania już są zrobione już będą teraz wyłaniać Wykonawcę po Nowym Roku i składać 
wniosek. Ja mówię o roku przyszłym proszę Państwa, 

- Droga za kościołem w Mielnie. Tutaj zgłaszał Pan sołtys, że na zebraniu była reklamowana 
jakość tej drogi. Nie wiem czy tam było sprawdzenie czy nie tej drogi gruntowej, co była 
poprawiana w tamtym roku 

Pani Burmistrz na sesji - ja myślałam, że to zostało poprawione, bo my w tym tygodniu 
byliśmy wizytować 

Pan Zybort — teraz było wilgotno, ale tam też chodziło zdaje się o szerokość tej drogi, 
mieszkanka była nie wiem, czy pani Burmistrz pamięta 

Pani Burmistrz - ale mówiła tylko o wystających kamieniach, że głazy wystają, że mogą coś 
zrobić 
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Pan Żybort - one faktycznie strzelają, ale czy to było sprawdzane na zasadzie, że Pani była 
wizytować 

Pani Burmistrz - ostatnio jak byliśmy, to miałam wrażenie, że jest już po przeglądzie 
gwarancyjnym ze względu na to, że nie widzieliśmy takich rzeczy o których była mowa na 
zebraniu 

Pani Sekretarz - ale może po zebraniu było coś poprawiane? Nie wie Pan Sołtys? 

Pan Żybort — nie było poprawiane 

Pani Sekretarz - przejedzie się tam jeszcze raz pracownik z Wykonawcą i zobaczymy 

Pan Żybort - a jeżeli by się okazało, że ta droga faktycznie jest tak jak powinna być zrobiona, 
czy byłaby możliwość ewentualnie gdyby był pozyskany frez, żeby to w przyszłości polepszyć? 

Pani Burmistrz - mamy potrzeb naprawdę bardzo dużo i Wasza droga to jest „mucha nie siada" 
w porównaniu z tym co mają w mieście na Osiedlu domków jednorodzinnych, albo na 
Kopernika. Ja bym chciała, żeby wszędzie były takie jaką macie za kościołem, bo jest naprawdę 
dobrej jakości. Już ponad rok i jest wszystko dobrze, nawet dziury nie ma, a ludzie się paplali 
w błocie 

Pani Sekretarz - chyba, że będziemy mieli nadwyżkę tego frezu 

Pani Burmistrz - my mamy tyle potrzeb, że ulepszać i wygładzać taką drogę jaką mamy tam 
zrobioną, to by było szkoda 

5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - tak się składa, że poprzednią sesję skutecznie 
poprowadziła Zastępca Pani Jadzia. Protokół przeczytałem i jak tylko wróciłem do Urzędu, do 
biura, to spotkałem się z tematami które zostały z poprzedniej sesji. Spotkałem się z 
mieszkańcem, który domaga się ciągle tego spotkania w terenie. Ja ten temat i wielu starszych 
Radnych, dłuższym stażem problem znają, ale myślę że ten temat za mocno się już zagmatwał. 
Chcę doprowadzić do spotkania Radnych w Gminie i w terenie. Tylko termin proponowany 
przez mieszkańca poniedziałek 2 listopada jest niefortunny. To są Zaduszki, to jest po 
Wszystkich Świętych za krótki czas. Pan domaga się geodety, my już braliśmy geodetę na koszt 
Gminy. W tej chwili może pracownik przygotuje nam cały zarys, bo ja ten zarys znam. To, co 
Pani Burmistrz powiedziała na poprzedniej sesji z protokołu, to w takim krótkim scenariuszu 
było omówione wszystko. Ma mieszkaniec prawo być niezadowolonym w jego mniemaniu z 
niezałatwionej sprawy. Wielu Radnych pochylało się nad tematem. Ja po przemyśleniach, teraz 
dużo czasu było mam jakiś pomysł, ale to na zasadzie, żeby Panu pomóc, ale Pan oczekuje, że 
my tą sprawę będziemy prowadzić jako Radni. My tej sprawy nie będziemy prowadzić, my tą 
sprawę możemy zgłosić do pewnych organów. Jeszcze raz postaram się sporządzić pisma, które 
Państwu przedstawię, żeby Pan miał możliwość zaczepienia i ruszenia tego tematu, w którym 
wszyscy według mieszkańca są umoczeni łącznie z jednostkami do samej góry. Ja cały czas 
mówię dowody, dowody, dowody. My nieraz tutaj posługujemy się nazwiskiem, nie wolno 
nazwiskiem na sali publicznie mówić, to trzeba zgłaszać organom, niech się organy tym 
zajmują, bo my z przygotowania zawodowego nie jesteśmy na tyle przygotowani, żeby 
poprowadzić takie przygotowania. Pani Burmistrz ma Radców, ma urzędników, my to tyle, na 
ile nasze doświadczenie zawodowe pozwala możemy spotkać się w terenie, przygotować 

Strona 20 z 26 



dokumenty, jakie w Gminie są, omówić i zobaczymy, co mieszkaniec od nas naprawdę 
oczekuje. Jak my mamy mu pomóc, bo tyle razy słyszałem, że to jest prosta sprawa i ta prosta 
sprawa się ciągnie już kolejną kadencję 

Pan Safaryn - mieszkaniec Węgorzyna - to prosta sprawa, dotyczy wszystkich właścicieli 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - panie Safaryn proszę krótko, niech Pan powie prosta 
sprawa, ale na sali dotyczy bezpośrednio Pana i my chcemy temat rozwiązać i pomóc 

Pan Safaryn — mieszkaniec Węgorzyna - na 10 listopada bym proponował 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - 10 to jest jaki dzień? Wtorek 

Pan Safaryn - mieszkaniec Węgorzyna - to 10 by pasowało, Pan tam ustali? 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - w tej chwili to moje przemyślenia, bo to jest temat też 
Radni mają swoje spostrzeżenia, bo to przecież nie jest ani Komisja, ani posiedzenie. Tylko 
temat, który będzie nam na sesjach. Jeżeli on w pewnym momencie nie zostanie ucięty. Ja 
praktycznie pisma, które już wystosowałem, to napisałem w pewnym momencie, że ta sprawa 
dotyczy tego samego i ta sprawa nic nowego nie wnosi. Pan podejrzewa, że ja już nic nie chce 
zrobić, nie chce wykonać żadnego ruchu. To co mogliśmy zrobić, to zrobiliśmy, może nie 
zrobiliśmy wszystkiego, może spojrzenie nowych Radnych coś wniesie 

Pan Safaiyn - mieszkaniec Węgorzyna - jak byłoby dobrze, to ja żadnych roszczeń bym tutaj 
nie robił do administracji państwowej. Sąsiedzi muszą się stąd wyprowadzić 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - to są za poważne rzeczy, poważni ludzie 

Pan Safaiyn - mieszkaniec Węgorzyna - bardzo poważni, tylko źle zrobili, to jest problem dla 
nich, dla nas nie, bo z nami na pewno nie wygrają. Chyba, że ustrój zmienimy 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - proszę słowa ważyć, bo tam się podejrzewa różne 
rzeczy, ale to muszą być dowody, prawomocne wszelkie orzeczenia Sądu zakończone wraca 
temat i obiecuję, że na któryś dzień zawiadomię Radnych, którzy będą mogli być, przecież to 
nie jest obowiązek 

Pan Safaryn - mieszkaniec Węgorzyna - dlaczego Pan mówi Panie Przewodniczący, że to nie 
jest obowiązek, to jest obręb miasta i trzeba raz na zawsze z tym wszystkim skończyć. To jest 
sprawa łatwa, prosta 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - słyszą Radni. To jest nasz mieszkaniec 

Pan Safaryn — mieszkaniec Węgorzyna — nie można swojej posesji zagrodzić? Jak uważacie? 

Pan Radny Szymko - własność prywatną tym bardziej można 

Pan Safaryn — mieszkaniec Węgorzyna - no widzi Pan, po co my wybieramy okres 
zamarznięty i trzymamy się na tym, co sąsiedzi każą, żeby zrobić. Stan faktyczny musie się 
zgadzać, ja Panu szczegółowo Panie Przewodniczący wytłumaczyłem i Pani Kamińskiej, co do 
1 m. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - my nie mamy uprawnień geodety 

Pan Safaryn - mieszkaniec Węgorzyna - geodeta był z Panią Burmistrz 19 grudnia ma tam 
być 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - tylko jest drobna sprawa, ktoś temu geodecie musi 
zapłacić 

Pan Safaiyn - mieszkaniec Węgorzyna - oczywiście 

Pan Radny Szymko - własność prywatna, to własność prywatna, jak ja sobie przypominam, to 
wtedy na gruncie Panie Safaryn geodeci pokazywali w innym miejscu, a Pan pokazywał w 
innym miejscu i była niezgodność 

Pan Safaryn - mieszkaniec Węgorzyna - nie ma Pan racji Panie Radny. Była niezgodność, a 
dlaczego była niezgodność? 

Pan Radny Szymko — tego to nie wiem 

Pan Safaiyn - mieszkaniec Węgorzyna - a gdzie był protokół? Pan Bas miał być z protokołem, 
będzie wszystko wyjaśnione 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - żeby ten temat już nie ciągnąć i to mnie zastało. 
Myślałam, że moja Zastępca temat rozwiąże, ale zostawiła mi w spadku i ten temat trzeba 
przeciąć i dlatego tak publicznie mówię. 

Pan Safaiyn - mieszkaniec Węgorzyna - Komisja Rewizyjna tu jest po to powołana, żeby 
zająć stanowisko 

Reszta z prac, mieszkańcy dopytują się, co jest z ulicą Kopernika, bo też się interesują, na jakim 
etapie są działania i każdy coś tam pyta, o swoją część działki, co nam wiadomo z obrad sesji, 
to tyle proszę przekazywać. Jato co wiem, a jeśli czegoś nie wiem, to proszę przyjść do Gminy, 
bo to nic nie tworzy się z dnia na dzień. Z dnia na dzień, to może człowiek odpocząć. Odpocząć 
na wieki z dnia na dzień, ale na druki dzień póki ciepły, to już drugi stoi w kolejce i skargi pisze 
jeszcze. Dlatego tu wszystko musi być poukładane. W okresie tym między sesjami, nic dodać, 
nic ująć. Prowadzenie biurowych tematów, podpisy. Żadne skargi nie wpłynęły w tym okresie 
nowe. 

7. Wolne wnioski i komunikaty 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - wpłynęło pismo z Celowego Związku RXXI. Zarząd 
zainicjował pracę nad zmianą Statutu i musimy się określić do 30 listopada 2015 roku. Ja 
jeszcze się z tym nie zapoznałem, tylko rzuciłem pobieżne rzeczy, trafiłem na to, że chyba chcą 
przejąć całą działalność tą śmieciową. Nasz delegat i Pani Burmistrz pewnie nad tym Statutem 
się pochylicie. Pewnie na sesji też będziemy musieli to przestudiować, zapoznać się z nim, co 
Związek ten nam szykuje. Gdyby to się kojarzyło z obniżkami, to tak, ale jak znam życie, to 
zobaczymy. To będziemy mieli jeszcze, pewnie na Komisji ten Statut przestudiujemy. 

Przyszło zaproszenie na Obrady Sejmiku Sportu Szkolnego Powiatu Łobeskiego - 5 listopada. 
Nie wiem, czy pozwoli mi czas pojechać i zdrowie. Dla jasności powiem, że ja jestem na 
kuracji, niby chory ale nie szpitalny, ale funkcjonować na tyle, to można. Dlatego między nami 
lepiej jest się spotykać, niż siedzieć gdzieś tam w kącie i zastanawiać się, jak kurować. Jeszcze 
raz wrócę do podziękowania, bo to co powiedziałem prywatnie za życzenia, które tam składano 
mi powrotu do zdrowia, ale jak już Msza była, to mówię chyba źle ze mną jest. Za to dziękuję, 
to jest takie miłe. Jak się tam leży, to koledzy mówią, co oni tam tak przychodzą, dzwonią, a 
telefon się grzeje. Po tygodniu mi się spodobało ja już tu mogę dalej siedzieć, bo wszystko jest 
normalnie, wszystko zaczęło smakować. Jeszcze raz dziękuję 
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Pani Radna Sławska - życzymy dużo zdrowia 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - wzajemnie 

Pani Radna Lewandowska - ja bym chciała jako Przewodnicząca Rady Rodziców Gimnazjum 
zaprosić Państwa tu wszystkich obecnych i Państwa Radnych, Panią Burmistrz z Panią 
Sekretarz i Panią Skarbnik, Pan Radca też może do nas wpaść na zabawę andrzejkową, która 
odbędzie się 20 listopada w piątek w auli Gimnazjum. Oczywiście jak zwykle będziemy 
wspierać naszą młodzież, Rada Rodziców serdecznie zaprasza. Koszt 75 zł. od osoby 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - bardzo przyjemnie było w zeszłym roku 

Pani Burmistrz - ja bym chciała jeszcze się podzielić z wami informacjami dotyczącymi 
oświetlenia ulicznego. Mamy takie tematy i miejsca, które są niedoświetlone i mieszkańcy 
zgłaszają, żeby były doświetlone, ale mamy również zgłoszenia, że oświetlenie uliczne nie 
świeci, i wtedy firma jedzie i sprawdza. Okazuje się, że nasi wspaniali mieszkańcy strzelają 
sobie do tego oświetlenia. Więc ja bym prosiła o przekazywanie informacji, że nie jest to 
właściwe zachowanie. Jeśli chcemy, żeby wszędzie było ładnie, żebyśmy mieli doświetlone, to 
nie w ten sposób, że my się staramy. My stajemy na głowie, żeby zrobić to doświetlenie, a 
mieszkańcy tego nie szanują, a wręcz niszczą. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - gdzie to było ? 

Pani Burmistrz - miejscowość Kąkolewice, Połchowo, Podlipce, Węgorzyno 

Pani Sekretarz - Ginawa też 

Pani Radna Kata - ja chciałam powiedzieć, że na placu 3 Maja tylko jedna lampa świeci 

Pani Burmistrz - jechałam po tym spotkaniu, jak tu było zgłoszone, jechałam i świeciły się 

Pani Radna Kata — ale tydzień temu, to tylko jedna 

Pani Burmistrz - one może nie świecą w odpowiednim czasie, tak jakby się chciało 

Pani Radna Kata - ale ktoś zgłaszał tak? 

Pani Burmistrz - tak być może, że związane jest to z czyjąś działalnością 

Pan Mikulski - mieszkaniec Węgorzyna - chodzi o to, że ja zgłaszałem w styczniu przez 
sąsiadów tą dyskotekę na słupie i ta dyskoteka dalej jest. Jak Pani Burmistrz mówi, że od 
stycznia sprawdzają doświetlenia, to ja nie wiem 

Pani Sekretarz - ale przy Pana posesji? 

Pan Mikulski - mieszkaniec Węgorzyna - tak przy samej bramce 

Pani Burmistrz - Drawska 21 tak? 

Pan Mikulski - mieszkaniec Węgorzyna - tak. Tak samo jak kładli nowy chodnik, wąskie, 
musiałem za wjazd zapłacić, ale dowiedziałem się za późno, a dalej woda jeszcze więcej leci 
do mnie do środka, do podwórka, jak leciała, a na własny koszt musiałem podnieść 1,5 m wjazd, 
który jest bardzo niewygodny, a woda jak leciała, tak leci dalej. Teraz bym proponował, żeby 
zrobić na ulicy między tą posesją moją, tutaj bliżej jak jeden budynek po prostu zrobić 
studzienkę. Tam tylko wykopać, rurę przeciąć, wstawić studzienkę i to wszystko i tam będzie 
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wtedy wodę odbierać. Po co to zrobili tak, to ja nie wiem. Utrudnienie dla mnie, czy kogo? To 
lepiej jak było, to niech by był ten wjazd łagodniejszy 

Pani Burmistrz - przykro mi, ale ja nie wiem jak się Pan i z kim umawiał na zrobienie wjazdu 

Pan Mikulski - mieszkaniec Węgorzyna - z tym, co kładł polbruk. Właściwie dowiedziałem 
się w późnym czasie, że oni ten wjazd powinni zrobić, a ten wjazd był ten sposób pokaże, tak 
jak tu było, to musiałem o tyle podwyższyć, żeby woda leciała na jezdnię, a ona tak jak leciała 
tak i leci 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - pracownicy Urzędu notują. Temat do rozwiązania, bo 
faktycznie to takie dziwne trochę 

Pan Józef Drozdowski - mieszkaniec Węgorzyna - Szanowni Państwo chodzi o wybudowanie 
ewentualnie j akby dało radę w 2016 roku, bo zgłaszaj ą mieszkańcy, szczególnie z miej scowości 
dojeżdżających tutaj, ale również z Węgorzyna chodzi o toaletę publiczną. Ja wiem, że jako 
mieszkaniec Węgorzyna Ci mieszkańcy Węgorzyna nie mamy większych problemów z tą 
toaletą, ponieważ mieszkamy tutaj, ale dla osób starszych, które robią zakupy w centrum, a są 
oddalone lkm, czy 2 to nieraz jest to duży problem. Wiem, że Gmina tutaj żadnych przeszkód 
nie stwarza, ale taka toaleta kontenerowa jest w Łobzie niedaleko placu 3 Marca. Ja wiem, że 
to są pewne koszty, budżet jest napięty, dużo jest zadań do zrobienia. Może udałoby się to 
zaplanować przy udziale środków zewnętrznych, może z Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej, żeby ten wkład Gminy był jak najmniejszy, bo taka potrzeba jest mi się 
wydaje, że w tym wieku, jakim żyjemy takie miejsce publiczne z prawdziwego zdarzenia, 
toaleta istnieje na targowisku. Oczywiście taka toaleta też jest, ale ona nie spełnia tych 
warunków sanitarno - epidemiologicznych. Może na początek tak, ale potem to są duże 
problemy. To taki byłby wniosek. Druga rzecz chciałbym się zapytać, ponieważ to nie jest tylko 
problem lokalny, ale są trudności przy wydawaniu żywności przez Organizacje pozarządowe. 
Chodzi, że w bankach żywności ta żywność unijna o długim terminie przydatności leży 
natomiast organizacje pozarządowe mają problemy wynikające z tego, że są obwarowania 
takie, jak np. nieposiadanie magazynu. Oczywiście to wynika z ustawy, a nie złej woli tylko 
organizacji pozarządowych np. Agencja Rynku Rolnego wymaga dokumentacji doprowadzenia 
do wydawania tej żywności. Mimo, że ta żywność jest o długim terminie przydatności, ale 
kiedyś się to skończy ten termin. Najgorsze by było, gdyby ta żywność nie trafiła do 
potrzebujących, a nie daj Bóg by była przeznaczona do utylizacji. Chciałem zapytać, jak to 
wygląda w naszej Gminie, oczywiście to pytanie nie jest do Pani Burmistrz, bo Gmina za 
pośrednictwem OPS-u to zawsze robi i do tej pory, to było jakoś robione. Mamy jesień, mamy 
zimę i dużo jest takich osób, którzy potrzebują tej żywności i organizacje pozarządowe mają 
problem, bo tak jak powiedziałem, nie chcę się powtarzać, żeby nie doszło do najgorszego, że 
żywność zostanie przeterminowana i potem wiadomo, co z tą żywnością może się dziać. Gdyby 
można było udzielić odpowiedzi dzisiaj, albo na następnej sesji ze strony OPS-u, albo ze strony 
przedstawiciela Organizacji Pozarządowej. 

Pani Radna Kamińska — ja nie jestem przedstawicielem organizacji, ale powiem na podstawie 
Caritasu. Dopowiem, że magazyny to nie jest problem, jest problem z lodówkami, i problem z 
przydatnością do spożycia, ponieważ okazuje się, że niby są w terminie. Jak się przywozi, to 
termin się nagle kończy. Natomiast myślę, że się nikt nie podejmie i tutaj coraz częściej 
Państwo widzicie, że Caritasy się tego nie podejmują, dlatego że nie mamy naprawdę nie mamy 
tego, czego Unia wymaga. Jeśli Pan nam znajdzie pomieszczenia z kafelkami, z tym wszystkim, 
co tam jest wypisane, to naprawdę trzeba być kimś, dlatego odejmują się żywności tylko te 
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organizacje, które od razu przetwarzają. Domy opieki, Domy wspierania dziennego, natomiast 
inni się wycofują, dlatego, że obwarowania unijne są tak duże, że po prostu nie jesteśmy w 
stanie nawet tego skonsumować. Dlatego to są główne problemy, wiadomo, że jest komu dać, 
ale kto to ma zrobić i w jakim czasie, bo to są, to że OPS, też nie ma żadnego miejsca. 

Pani Halina Jagiełka - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej - ja mogę dopowiedzieć, że 
właśnie zgodnie z tym programem wydawania żywności, o których tu Pani mówi, są 
obwarowania i Ośrodki Pomocy są zobligowane do wydawania skierowań osobie, która jest 
uprawniona do otrzymania takiej żywności. Jest to wymóg ustawowy, jest to obowiązek. 
Każdemu, kto do nas przyjdzie, a będzie się kwalifikował, to dostanie, ale gdzie on ma iść z 
tym skierowaniem, to nie potrafię powiedzieć. Dotarły do mnie takie słuchy, że tą żywność 
może ewentualnie to CIS łobeski. Oni tam na Drawskiej być może są przygotowani, ale nie 
mogę tego powiedzieć, czy tak, bo nie mam takiej informacji. W każdym razie skierowanie 
możemy wydać, ale dokąd Ci ludzie mają iść, ewentualnie kto to sprowadzi do Węgorzyna, to 
nie umiem tego powiedzieć. 

Pani Burmistrz — u nas takie akcje były 2-dniowe zazwyczaj były poprzedzone informacjami 
do mieszkańców, tu nie są potrzebne żadne magazyny do przetrzymywania, ponieważ to dzisiaj 
szło 

Pani Halina Jagiełka - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej - tak, ale wydawanie jabłek, 
to było zupełnie inna pula, że tak powiem. Zupełnie imie działania 

Pani Burmistrz - tak, ale też w Hadesie kiedyś rozdawaliśmy przy waszej pomocy 

Pani Halina Jagiełka - Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej — w tej chwili instytucja 
wydająca tą żywność musi spełnić te wymogi, o których mówiła Wiceprzewodnicząca. Czyli 
musi być kuźnia magazynowa, musi być odebrane od Sanepidu 

Pani Burmistrz - czyli, żeby pozyskać tą żywność, czy przywieźć, to musi spełnić te 
wymagania. Nawet jeśli to nie schodzi, to te wymagania musi spełniać tak? 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - myślę, że jak się uchodźcy pojawią, to te wymagania 
prysną 

Pan Józef Drozdowski — mieszkaniec Węgorzyna - a wniosek o toaletę publiczną, czy można 
parę słów uzasadnienia 

Pani Burmistrz - kontenerowe toalety. Mieszkańcy sołectw chcą mieć wszędzie świetlice. 
Więc jak ja bym miała wybierać, czy robię toaletę kontenerową, czy świetlicę, to ja bym 
wybrała świetlicę. Powiem tak nikt nikomu nie odmówił korzystania z toalety, w Urzędzie jest, 
szkoły również mają, więc ja nie myślę, że to jest problem 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - Pani Burmistrz to jest połowiczne rozwiązanie, 
ponieważ te instytucje jak szkoły nie mają, no to jest dobra wola i pozwalają, ale ze względów 
sanitarnych szkoły mogą, ale nie muszą. M i się wydaje, że taka toaleta publiczna, ja nie mówię, 
że to ma być kontenerowa, nie musi być duża, może być inna. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję, jesteśmy w dobrym punkcie, to jest jeden z 
kolejnych wniosków, tam Sołtysi złożyli na zebraniach wiejskich do przyszłego budżetu. Radni 
też wiedzą, jaki budżet na przyszły rok trzeba zrobić. Dzisiaj wielu podniosło stawki o ten 1% 
będą mieli odwagę domagać się czegoś. Niektórzy nie podnosili, akurat wystarczy tych 
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inwestycji co jest i myślę, że wrócimy w grudniu, bo w ten czas będziemy ten budżet dzielić. 
Czy starczy na toaletę, czy starczy na drogę, czy starczy na światło, to w ten czas na tej Sali 
będziemy między sobą ustalać, co będzie priorytetem, na co musimy te pieniądze zabezpieczyć. 
Dyskusja w wolnych wnioskach dzisiaj była raczej taka owocna. Czy są jakieś wolne wnioski 
i komunikaty ? 

Protokół sporządzono w 1 egzemplarzu, zawiera 26 ponumerowanych stron, oraz 15 
załączników. Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Przewodniczącv||a<iy Miejskiej 

Protokołowała: 

Mariola Franczuk 
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